
 

 

Raadsbesluit 
 

De raad van de gemeente West Betuwe; 

 

gelezen het voorstel van het college van 16 januari 2024, 

 

gelet op artikel 14 en 145 van de Wet veiligheidsregio’s wettelijke grondslag, 

 

besluit: 

 

1. Voor het Dekkingsplan 2024-2027 en de daarin voorgestelde beleidsaccenten, 

brandweercapaciteit en spreiding voor de periode 2024-2027 De volgende zienswijze 

in te dienen bij het algemeen bestuur Veiligheidsregio Gelderland-Zuid: 

 

Geacht bestuur,   

Op 27 februari 2024 heeft onze gemeenteraad het Dekkingsplan 2024-2027 besproken. Het 

nieuwe dekkingsplan is tot stand gekomen op basis van nieuwe landelijke criteria en 

analyses aan de hand van de nieuwe systematiek ‘Handreiking Landelijke uniforme 

systematiek voor dekkingsplannen’. Hierin heeft samenwerking plaatsgevonden met de 

betrokken partners en belanghebbenden.  

 

De werkvloer, waaronder de vrijwilligers van brandweerposten in West Betuwe, voelt zich 

hierbij echter niet voldoende gehoord. 

 

U geeft aan als taak te hebben om continu te kijken naar de risico's binnen de regio om de 

bedrijfsvoering daar zo adequaat als mogelijk op in te richten. Daarnaast is de nieuwe 

landelijke methodiek die toegepast is vrij recent (juli 2022) opgeleverd. Wij begrijpen dat 

inzichten veranderen, mede gezien ook nieuwe ontwikkelingen binnen de brandweerzorg.  

Wij vinden dat nog onvoldoende duidelijk is wat de financiële gevolgen zijn, zowel positief als 

negatief. De uitwerking in het voorliggende dekkingsplan is op dit moment dan ook vooral 

theorie die zich nog moet bewijzen in de praktijk.  

 

Die praktijk kan weerbarstig zijn.  

 

Wij maken ons bijvoorbeeld grote zorgen over de opkomsttijden, met name rondom de A2 

waar verkeer bij files/calamiteiten vast staat op smalle wegen (Waardenburg, Tuil, Beesd). 

Zowel problematisch voor de vrijwilligers om snel de kazerne te kunnen bereiken en 

vervolgens de uitruk van het materieel om tijdig de noodlocatie te bereiken. Hetzelfde 

probleem speelt bij de andere hulpdiensten, van huisartsen en ambulancezorg tot 

geboortezorg.  

 

De basisveiligheid is in onze ogen dan ook niet altijd gegarandeerd. 



 

 

 

Daarnaast is de impact van dit nieuwe dekkingsplan voor de brandweerposten en de 

brandweerzorg in West Betuwe relatief groot, en niet voor het eerst. In het afgelopen 

decennium heeft vaker een afname van taken/materieel plaats gehad. Het nieuwe 

dekkingsplan zorgt wederom voor een afname van taken/materieel bij 4 van de 6 

brandweerposten in onze gemeente. Onze lokale brandweervrijwilligers voelen zich 

onvoldoende gehoord en dit alles leidt tot frustratie en mogelijk tot verloop. Men maakt zich 

zorgen over de nabije en ook verdere toekomst en de aantrekkelijkheid van de lokale 

brandweerzorg voor bestaande en nieuwe vrijwilligers. Daarmee wordt langzaam maar zeker 

het fundament onder de brandweerzorg in West Betuwe ondermijnt.  

 

Dit is maatschappelijk ongewenst. 

 

Zienswijze 

Gezien bovenstaande dienen wij onderstaande zienswijze voor het Dekkingsplan 2024-2027 

in. 

 

Wij zijn voor nieuwe technische ontwikkelingen die leiden tot betere en betaalbare 

brandweerzorg, mits goed onderbouwd en gedragen door de uitvoerenden. Net als elders in 

de veiligheidsregio werken in West Betuwe professionele en voornamelijk vrijwillige 

brandweermensen die zeer betrokken zijn bij hun werk en de lokale samenleving. Mede 

gezien de reacties van onze brandweervrijwilligers spreken wij onze zorg uit over het 

betrekken en betrokken houden van onze vrijwilligers bij nieuwe ontwikkelingen in de 

brandweerzorg.  

 

• Vandaar ons verzoek om in het vervolg bij nieuwe ontwikkelingen naast de theorie van de 

brandweerzorg nog meer de lokale deskundigheid van de brandweervrijwilligers te 

betrekken.  

• Wij verzoeken u tevens om in de toekomst bij nieuwe ontwikkelingen in te zetten op 

voldoende draagvlak onder de uitvoerende brandweervrijwilligers.  

• U stelt dat het plan wordt gezien als een nulmeting. Het dekkingsplan voldoet in theorie. 

De praktijk zal moeten uitwijzen of deze klopt. Wij vinden het belangrijk dat tijdig 

bijgestuurd kan worden als blijkt dat het dekkingsplan niet goed voldoet. 

• Graag worden wij minimaal jaarlijks, en indien nodig vaker, op de hoogte gehouden van 

de monitoring.  

• Daarnaast verwachten wij van u een uitwerking van de positieve gevolgen van het 

terugbrengen van de taken/voertuigen zoals verwoord door de woordvoerder van de 

VRGZ in de Gelderlander van 21-02-2024, dit afgezet tegen de mate van efficiëntie en 

verbetering in de dekking.  

Wij maken ons met name zorgen over de situatie rondom de A2 waar de basisveiligheid in 

onze ogen niet altijd te garanderen is.  

 

• In de monitoring zien wij dit graag specifiek meegenomen.  



 

 

• Wij hebben het volste vertrouwen in de motivatie en professionaliteit van de vrijwilligers 

van onze zes brandweerposten. Wij constateren wel dat, ondanks dat er wederom 

taken/middelen bij 4 van 6 posten in de gemeente West Betuwe verdwijnen, de kosten 

voor West Betuwe niet verminderen. Bovendien zorgt het nieuwe dekkingsplan voor 

onrust onder de vrijwilligers die hun (soms pas verworven) vaardigheden willen kunnen 

blijven inzetten en onderhouden. In West Betuwe willen we die vrijwilligers voor de 

toekomst behouden en aantrekkelijk blijven voor nieuwe vrijwilligers.  

• Wij vragen u dan ook om bij nieuwe ontwikkelingen/taken naast nut en noodzaak ook de 

motivatie van brandweervrijwilligers mee te wegen  

• Wij pleiten bovendien voor het in ieder geval toekennen van nieuwe 

brandweertaken/pilots/materieel aan bijvoorbeeld de post Geldermalsen, waar 

uitstekend opgeleide en getrainde brandweervrijwilligers beschikbaar zijn om ingezet te 

worden voor de brandweerzorg van de toekomst.  

• Specifiek voor de motivatie van de brandweervrijwilligers van de post Geldermalsen 

stellen wij het op prijs als er een gesprek aangegaan wordt over een eventuele pilot 

voordat het HV weggehaald wordt.  

 

Met vriendelijke groet, 

Gemeenteraad van West Betuwe 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Getekend, 

 

 

Aldus besloten in de openbare vergadering 

van 27 februari 2024, 2024-008, 

 

de griffier 

Hans van der Graaff 

de voorzitter 

Servaas Stoop 

 

 

 


